
Vragen over aanvraag monumentenstatus  
 
Vragen BR  
 

• Wat zijn de gevolgen van een monumentenstatus voor… 
• het vervangen van enkel glas puien – vergunning hiervoor nodig in toekomst? 

o Het vervangen van kozijnen (aan de voorzijde) is altijd  vergunningplichtig, voor 
monumenten en niet monumenten. Voor monumenten geldt dit ook aan de 
achterzijde. Deze woontorens hebben niet een duidelijke voor- en achtergevel, maar 
liggen wel rondom aan een openbaar gebied. In dit geval zou zonder 
monumentenstatus ook een vergunning noodzakelijk zijn.  

o Het voorstel is om één vergunning door de VVE aan te laten vragen voor bijvoorbeeld 
kozijnwijzigingen voor het gehele pand. Op die manier hoeft er maar een keer een 
vergunning te worden aangevraagd en kunnen de leges gedeeld worden. Gezien de 
grote hoeveelheid appartementen gaat het nog om een klein bedrag. Een ander 
voordeel is dat iedereen hetzelfde kozijn plaatst waardoor de eenheid in de 
woontorens behouden blijft. De kozijnvervanging hoeft niet in een keer bij alle 
appartementen uitgevoerd te worden. 

• het gevelonderhoud – kan dit nog bij elke aanbieder of moeten deze voldoen aan bepaalde 
voorwaarden? 

o Op dit moment kan elke aanbieder dit doen, het is wel zo dat de werkzaamheden 
aan bepaalde voorwaarden moeten voldoen. De uiterlijke kwaliteiten en technische 
staat van een gevel zijn van groot belang voor de historische waarde en de beleving 
van een monument. Dit vraagt om een zorgvuldige omgang. 

• andere mogelijke aanpassingen aan de gebouwen? 
o Gewoon onderhoud (binnen en buiten) en werkzaamheden in de woning blijven 

vergunningsvrij. 
 

• Wat zijn de financiële gevolgen voor ons? 
• Komt er een monumentenbelasting oid? 

o nee 
• Wat betekent deze ontwikkeling voor de kosten die we als VVE maken voor onderhoud? 

o Het onderhoud van een monument is gericht op behoud van het pand, dit kan soms 
een andere prijs hebben dan reguliere technieken. 
 

• Wat is nu de status van de parkeergarages en loopbrug? (Wij zouden die graag onderdeel laten 
zijn van de monumentenstatus. Is daar zicht op?)    

o De parkeergarages maken geen onderdeel uit van de aanwijzing, de loopbruggen wel. 
 

• Wat zijn de gevolgen voor de publieke ruimte? (Nicoline vindt deze belangrijk)  

• Is het een garantie dat er geen autowegen komen door park? 

• Is het een garantie dat er geen bebouwing komt in park of in directe nabijheid van de 
complexen? 

o Het groen om de gebouwen maakt nu geen onderdeel uit van de aanwijzing. Als de 
omgevingswet (waarschijnlijk 2022)van kracht is, zal de omgeving van een 
monument een belangrijkere rol gaan spelen. Dit kan helpen om het groen om de 
woontorens te behouden. In het huidige bestemmingsplan is het groen  als functie 
opgenomen. 

o Monumenten en Archeologie onderschrijven wel het belang van het behoud van het 
omliggende groen en een zorgvuldige nieuwbouw op de zelfde plek van de 



parkeergarages. Dit draagt bij aan het behoud van de stedenbouwkundige situatie en 
structuur.   
 

• Wat betekent dit voor recreatie (festivals bv) in het park of de nabije omgeving?  
o Dat maakt geen verschil. 

 
Vragen van bewoners zelf  
 

• Wat wordt onder monumentale waarde van het gebouw verstaan? Dus wat mag ik aan mijn 
appartement veranderen en wat valt onder monumentale waarde waar ik niet aan mag komen?  

o De monumentale waarden van het gebouw zijn die onderdelen die het gebouw bijzonder 
maken. U kunt dit terug lezen in de beschrijving die gemaakt is. In uw appartement mag 
u wijzigingen aanbrengen. Voor de wijzigingen aan de buitenzijde is een vergunning 
noodzakelijk. Dit geldt ook voor de gemeenschappelijke ruimten. 

 

• Dient een vergunning te worden aangevraagd bij verbouwing van het appartement (verbouwing 
badkamer, plaatsing nieuwe keuken). Kan de gemeente bevestigen dat deze worden aangemerkt 
als inpandige vergunningsvrije werkzaamheden? 

o Wijzigingen in het appartement (nieuwe badkamer of keuken) zijn inderdaad in dit geval 
vergunningsvrij. 
 

• Kan de gemeente bevestigen dat het herstellen van ramen, kozijnen, plaatselijk metselwerk valt 
onder vergunningsvrije onderhoudswerkzaamheden? 

o Normaal onderhoud is vergunningsvrij zolang materiaal, kleur en detail niet veranderen.  
 

• Kan de gemeente aangeven wat onder uitgebreide ingrijpende werkzaamheden waar een 
omgevingsvergunning voor benodigd is? 

o Dit gaat om wijzigingen aan het gebouw. Een voorbeeld is het vervangen van kozijnen 
voor kozijnen met dubbelglas, het plaatsen van zonneschermen, het plaatsen van 
zonnepanelen.  Als er op grote schaal onderhoudswerkzaamheden moeten gebeuren is 
dat ook vergunningplichtig. 
 

• Is het schoonmaken van de gevels vergunningsvrij? 
o Gevelreiniging is vergunningsplichtig. Het reinigen van een gevel kan de technische 

conditie en het uiterlijk van een gevel aantasten. Deze technische en esthetische 
gevolgen moet worden getoetst. 
 

• Is het plaatsen van wellicht zonnepanelen op het dak van GH en GL gebonden aan een 
omgevingsvergunning? 

o Ja, hiervoor is een vergunning noodzakelijk. 
 

• Zijn echt alle verbouwingen in de woning zelf nog steeds vrij, of zijn er toch situaties denkbaar 
dat keuzes op dit gebied ook aan banden worden gelegd? 

o Wijzigingen in het appartement (nieuwe badkamer of keuken) zijn inderdaad in dit geval 
vergunningsvrij. 
 

• Zijn er wellicht ook voordelen in de zin van (gemeentelijke) subsidies, voor onderhoud 
bijvoorbeeld?  

o Eigenaren van een monument kunnen gebruik maken van het Amsterdams 
Restauratiefonds. Dit is een lening tegen een zeer lage rente. Zie: 



https://www.amsterdam.nl/kunst-cultuur/monumenten/subsidiemogelijkheden-en-
financiele/amsterdams/ 

 
Bijvoorbeeld aan het onderhoud van de loopstraten (reparaties van lekkage!)?  

o Op dit moment is het Amsterdams Restauratiefonds alleen beschikbaar voor particuliere 
eigenaren. Naar verwachting wordt dit in 2021 ook voor VVE’s open gesteld. 

 
• Wat het omliggende park betreft; is het mogelijk om over te gaan tot een uitbreiding van de 

(gratis) parkeerplaatsen, al dan niet aangemerkt als blauwe zone voor parkeerschijf gebruik?  
(Het aantal parkeerplaatsen (voor bezoekers) bij de hoofdingang bij de parkeergarage is nu wel 
erg beperkt voor acht woontorens.). 

o Deze vraag kan niet worden beantwoord in het kader van de aanwijzing van de 
woontorens tot monument. Mogelijk is dit een onderwerp dat kan worden meegenomen 
bij het vernieuwen van de parkeergarages. 
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